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El grup parlamentari mixt ha 
proposat que la comissió per·
manent que fa el seguiment de 
la lluita contra el finançament 
del terrorisme compti també 
amb un representant de l’Insti·
tut Nacional Andorrà de Finan·
ces (INAF). Així ho ha demanat 
el grup a través d’una de les 
21 esmenes que ha presentat al 
projecte de llei de modificació 
de la Llei de cooperació penal 
internacional i de lluita contra el 
blanqueig de diners. 

El grup recorda que el projec·
te de llei té a veure amb qüesti·
ons de finançament d’activitats 
terroristes o d’armes i que, “en 
conseqüència, el paper i la im·
plicació del sector financer esde·
venen claus”. En aquest sentit es 
recorda que l’INAF és “l’interlo·
cutor natural” amb els bancs ja 
que té un protocol d’intercanvi 
d’informació amb les entitats 
bancàries, cosa que pot ajudar 
a fer més fluïda la comunica·
ció en relació amb aspectes que 
preveu el projecte de llei. A ban·
da, la inclusió d’un membre de  
l’INAF en la comissió perma·
nent serviria també per afa·
vorir una millor comunicació 
entre l’INAF i la Unitat d’Intel·
ligència Financera (UIF), que és 
un dels punts febles del sistema 

andorrà de lluita contra el blan·
queig de capitals i finançament 
del terrorisme que el Moneyval 
va posar de manifest en el seu 
informe de l’any 2012. 

El grup parlamentari mixt 
afirmava ahir en un comuni·
cat que tot i que comparteix la 
motivació del projecte de llei, el 
president del grup, Jaume Bar·
tumeu, ha volgut introduir·hi 
diverses esmenes per aportar 
“millores i precisions”. L’objec·

tiu és fer “més entenedor” el 
text. En aquest sentit, es busca, 
per exemple, evitar confusions 
entre la llista que han de pre·
parar les autoritats andorranes 
amb els noms i les circumstàn·
cies de les persones que consi·
derin que tenen vinculació amb 
les activitats terroristes, el seu 
finançament o el finançament 
de la proliferació d’armes de 
destrucció massiva i les llistes 
emeses pel comitè competent de 
les Nacions Unides. “La llista a 
preparar a Andorra hauria de 
ser publicada a la pàgina web de 
la UIF, però en diversos dels ar·
ticles del projecte es parla confu·
sament de llista o llistes”, expli·
ca el grup mixt en el comunicat. 

Una altra de les esmenes pre·
sentades pel conseller general 
de Socialdemocràcia i Progrés 
(SDP) pretén precisar que una 
vegada s’hagi pronunciat el Go·
vern sobre una petició d’exclusió 
de la llista la via jurisdiccional 
queda oberta davant la jurisdic·
ció administrativa. Així mateix, 
una altra esmena proposa fusi·
onar en un sol òrgan la comissió 
que ara es crearà amb l’entrada 
en vigor d’aquesta llei i la comis·
sió permanent del blanqueig i el 
finançament del terrorisme que 
es va crear per un decret el 2008.  
“Es pretén així evitar duplicitats 
i costos innecessaris.” 

El grup mixt fa 21 esmenes 
per millorar i precisar el text   
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La Universitat d’Andorra i Cerqueda Internacional Serveis 
van organitzar ahir una conferència sota el títol Una vida en 
14 cims, a càrrec de l’alpinista Maxut Zhumayez. L’alpinista 
va explicar la seva experiència fent un repàs fotogràfic de les 
principals gestes que ha protagonitzat i va presentar els seus 
projectes, entre els quals hi ha l’ascensió dels cinc pics més alts 
del món i la creació d’una escola d’alpinisme al Kazakhstan.

Maxut Zhumayez explica 
a l’UdA les seves gestes
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alpinisme

L’Associació de Veïns i Co·
merciants de Santa Coloma 
ha convocat una reunió infor·
mativa per al dia 13 de febrer 
sobre les obres de canalització 
del riu que portarà a terme el 
Govern. L’entitat explicarà els 
detalls dels treballs que es re·
alitzaran per evitar que es re·
peteixin inundacions com les 
que han afectat la població en 
diverses ocasions al llarg dels 
últims anys. 

Abans d’aquesta reunió, que 
es farà a la Casa Pairal, l’asso·
ciació també té previst mante·
nir una trobada amb els res·
ponsables de l’Associació per 

a la Protecció dels Animals, 
les Plantes i el Medi Ambient 
(Apapma), que havia expres·
sat la seva opinió contrària a 
alguns aspectes de la canalit·
zació per no haver·se tingut 
prou en compte el seu impacte 
mediambiental. La voluntat de 
l’associació és que les obres no 
s’aturin per possibles reclama·
cions judicials.

El president de l’associa·

ció, Carles Perea, va opinar 
ahir que l’important és que les 
obres segueixin el calendari 
previst, i al mateix temps va 
expressar la seva satisfacció 
perquè finalment el Govern 
també hagi iniciat les obres 
dels estoladors, com havien 
reclamat en diferents ocasions. 

Perea va indicar que en 
aquests moments hi ha una 
certa “preocupació” al poble 
a causa de la neu caiguda en 
els últims dies, ja que en no 
estar feta la separació d’aigües 
pluvials i residuals “podria 
haver·hi problemes de rebufa·
ment i que la xarxa de clave·
gueram no tingués capacitat 
d’absorbir tota l’aigua”. 

Reunió informativa sobre les 
obres de canalització del riu
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L’Associació de Veïns i 
Comerciants, satisfeta 
que el Govern faci les 
obres als estoladors

Bartumeu comparteix la 
motivació del text però 
aporta precisions per 

fer-lo “més entenedor”




